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Elküldte a hivatalos meghívót Ferenc pápának 

a csíksomlyói látogatás tárgyában Jakubinyi 

György gyulafehérvári római katolikus érsek. 

Az esetleges pápai vizittől az ortodox–katolikus 

kapcsolatok javulását, a restitúciós ügyek meg-

oldásának előmozdítását remélik.

Elküldte a hivatalos meg-
hívót Ferenc pápának 
Jakubinyi György gyu-

lafehérvári érsek, amelyben 
Csíksomlyóra invitálta a római 
katolikus egyház fejét – közölte 
Potyó Ferenc általános helynök, 
pápai prelátus. Elmondta, mivel 
a nunciatúrán keresztül törté-
nő protokolláris jellegű ügyinté-
zésről van szó, a meghívóra nem 
várnak választ, ahogy a püspö-
ki kar meghívójára sem kaptak. 
Reményeik szerint jövő év elején 
kiderül, hogy a Szentatya eleget 
tesz-e a felkérésnek, de Potyó 
Ferenc úgy vélte, erre semmi-
képp nem a politikai évfordulón, 
Erdély Romániával való egyesü-
lésének centenáriumán kerül-
ne sor. Hangsúlyozta: a pápai vi-

zit mindig lelkipásztori látoga-
tásnak számít. „Azért jön, hogy 
megerősítse a híveket, akik azon 
a területen élnek, és hogy a meg-
békélést szolgálja” – mutatott rá 
az általános helynök.

Potyó Ferenc emlékeztetett 
a főegyházmegye egy hónap-
pal ezelőtti állásfoglalására, 
amelyben az egyházi javak 
restitúciójának és az egyházi 
oktatásnak az akadályoztatá-
sára utalva leszögezték: akkor 
válik lehetővé a pápa látogatá-
sa, ha Bukarest biztosítja, hogy 
a hívek gyakorolhassák alkot-
mányos kisebbségi és felekezeti 
jogaikat. Elmondta: a pápai nun-
cius – aki tájékoztatva volt állás-
foglalásukról – azt mondta, ha 
így néznék, a pápa soha egyet-
len helyre sem mehetne, min-
dig lehetne kifogást találni. „A 
pápalátogatással nem a jelenle-
gi akadályok, törvénytelenségek 
legalizálása történik, hanem az 
azokra való megoldás keresé-
se, elősegítése, a légkörnek a ja-
vítása várható” – jelentette ki az 
általános helynök. Úgy vélte, Fe-
renc pápa látogatásának min-
denképp jótékony hatása lesz, 
ahogy 1999-ben II. János Pál bu-
karesti vizitjének, bár feltétel 
volt, hogy máshova nem mehet. 
„Mégis nagyon fontos volt ez a 
találkozó. Volt egyfajta ortodox–
katolikus közeledés, lényegesen 
javult a pápa és a katolikus egy-

ház megítélése a többségi orto-
dox közösség körében” – mondta 
a pápai prelátus.

Ferenc pápa esetleges láto-
gatása „emberi számítás sze-
rint” a román hatóságoknak a 
restitúciós ügyekhez való hoz-
záállásán is javíthat, mondta 
kérdésünkre Potyó Ferenc. Em-
lékeztetett, tavaly év végén a 
pápai nuncius is meglátogat-
ta a restitúciós bizottság elnö-
két, aki „nyíltan kimondta, hogy 
a restitúciós törvény nem egy jól 
átgondolt, és minden igényre fi-
gyelő törvény”, és új jogszabály-
ra lenne szükség. Ennek ellené-
re nem történt változás, sorozat-
ban kapják az elutasító határo-
zatokat a különböző ügyekben, 

míg a Batthyáneum kapcsán a 
püspöki végrendelet értelmezé-
se körül folyik a huzavona. „Lé-
nyeges, hogy tisztán lássunk 
a kérdésben: itt nem egy ten-
ni akaró, megoldáskereső kez-
deményezésről van szó, hogy 
tisztázni kell a végrendelet iga-
zi rendeltetését, motivációját. Itt 
időhúzásról van szó” – jelentet-
te ki lapunknak utóbbi kapcsán 
Potyó, aki szerint hatalmas vál-
tozás kell ahhoz, hogy a hatósá-
gok visszaadják jogos tulajdono-
sának az értékes ingatlant. Rá-
mutatott, bár azt nem mondják 
ki, hogy le kell állni az üggyel, 
előrelépés sincs, „ha nem a vég-
rendeletbe, másba kötnek bele”. 
„Lehet fellebbezni, ahova akar, 

oda megy az ember, telik az idő, 
de visszaadni nem fogják, nem 
is akarják, ez nagyon egyértel-
mű” – adott hangot borúlátásá-
nak a főegyházmegye második 
embere.

Mint arról beszámoltunk, a 
katolikus püspöki konferencia 
pár hete tartott kolozsvári ülé-
sét záró sajtótájékoztatón Ioan 
Robu bukaresti érsek szinte 
biztosnak mondta Ferenc pá-
pa 2018-as romániai látogatá-
sát. A Szentatyát egyes romá-
niai katolikus közösségek köré-
be és zarándokhelyeire hívták 
meg, ezek között Balázsfalvát, 
Csíksomlyót, Máriaradnát és 
Bákót említették.

PAP MELINDA

A restitúciós ügyek fellendítését reméli az esetleges szentatyai vizittől a gyulafehérvári főegyházmegye

Pápalátogatás: elküldték a meghívót

A Szentatyát egyes romániai katolikus közösségek zarándokhelyeire hívták meg, többek között Csíksomlyóra

A mennybemenetel ünnepe
Csütörtökön Jézus Krisztus 

mennybemenetelének ünnepe 
lesz, amelyről minden évben a 
húsvét utáni 40. napon emléke-
zünk meg.

Az ünnep áldozócsütörtök 
elnevezése a középkori római 
katolikus egyházban terjedt 
el, mint a húsvéti szentáldo-
zás határnapja – számol be a 
Reformatus.hu. Ebből ered az 
egyedülálló magyar név, más 
nyelvek inkább a mennybeme-
netel tényét emelik ki. Magyarul 
használatosak még az áldozó-
nap és Urunk mennybemenete-
lének ünnepe kifejezések, a 
protestánsok inkább a menny-
bemenetel szót részesítik előny-
ben. Az ősegyház az Ascensio 
Domini (az Úr felemeltetése) el-
nevezést használta, s a IV. szá-
zadig a Szentlélek eljövetelével 
együtt, pünkösdkor ünnepel-
te. Később, a Szentírás alapján, 
Krisztus feltámadása utáni 40. 
napra került.

Bibliai alapokon

Jézus elragadtatása tanítvá-
nyai szeme láttára történt, mint 
arról a Szentírás beszámol. 
„Az Úr Jézus pedig miután eze-

ket mondta nekik, felemeltetett 
a mennybe, és az Isten jobbjá-
ra ült” – írja Márk evangéliu-
ma (16,19). „Ezután kivitte őket 
Betániáig, felemelte a kezét, és 
megáldotta őket. És miközben 
áldotta őket, eltávolodott tőlük, 
és felvitetett a mennybe” – ez 
a rész pedig Lukács evangéli-
umában (24,50-51) olvasható. 
Az Apostolok cselekedetei író-
ja így emlékezik meg: „Miután 
ezt mondta, szemük láttára fel-
emeltetett, és felhő takarta el őt 
a szemük elől.” (1,9).

A hívő emberekre Jézus 
mennybemenetele után új kor-
szak köszöntött, amely a mai 
napig meghatározza a keresz-
tyének mindennapjait. Erről Pál 
efezusiakhoz írt levelében ol-
vashatunk bővebben: „És vele 
együtt feltámasztott, és a meny-
nyei világba ültetett Krisztus 
Jézusban, hogy megmutassa az 
eljövendő világban kegyelmé-
nek mérhetetlen gazdagságát 
irántunk való jóságából Krisz-
tus Jézusban” (2,6-7).

Annyi bizonyos, hogy Jézus – 
miképp az előbbi idézetek meg-
világítják – a mennyben van, és 
„ül a mindenható Atya Istennek 
jobbján”. A Heidelbergi Káté így 

körvonalazza: „Krisztus való-
ságos ember és valóságos Is-
ten. Emberi természete szerint 
nincs többé e földön, de istensé-
gére, fenségére, kegyelmére és 
Lelkére nézve soha nem távozik 
el tőlünk.” (HK 47.)

Ünnepre készülve

A mennybemenetel ünne-
pe elsősorban azért fontos ün-
nepünk, mert ahogy Krisz-
tus mennybemenetelével ígé-
retek teljesedtek be, így bíz-
hatunk abban, hogy a még be 
nem teljesedett ígéretei is va-
lóra válnak majd. Mikor Jézus 
a mennybemenetelről beszélt, 
ígéretet tett a Szentlélek eljöve-
teléről: „Én azonban az igazsá-
got mondom nektek: jobb nek-
tek, ha én elmegyek, mert ha 
nem megyek el, a Pártfogó nem 
jön el hozzátok, ha pedig elme-
gyek, elküldöm őt hozzátok.” 
(Jn 16, 7). Ezen az ünnepen 
erre az ígéretre emlékezünk 
és arra a bizalomra, amellyel 
Krisztus a tanítványoktól bú-
csúzott: „tanúim lesztek Jeru-
zsálemben, egész Júdeában és 
Samáriában, sőt a föld végső 
határáig.” (Apcsel 1,8)

Népviseletbe öltözött kislány köszöntötte az egyházi elöljárót

Püspöki vizitáció Körtvélyfáján

A  G ö r g é n y i  R e f o r m á -
tus Egyházmegyéhez tartozó 
Körtvélyfáji Református Egy-
házközségbe látogatott az el-
múlt napokban az Erdélyi 
Református Egyházkerület Ge-
nerális Vizitációja. A bizottsá-
got énekszóval fogadta a helyi 
gyerekek egy csoportja, majd a 
Szász Attila esperes által tar-
tott áhítat indította a napot. Míg 
a parókián az ügyvitel ellenőr-
zése folyt, a testület egy része a 
községközpontban, Gernyeszeg 

Polgármesteri Hivatalában ta-
lálkozott Kolcsár Gyula polgár-
mesterrel, majd a Körtvélyfáji 
Általános Iskolába látogattak. 
A délután folyamán a vallás-
órás gyerekeket, az ifjakat és 
a nőszövetség tagjait ismerhet-
te meg a bizottság, a presbiteri 
gyűlést követően pedig Kántor 
Csaba főjegyző hirdette az igét. 
Az istentiszteleten részt vettek 
az egyházmegye lelkipászto-
rai, illetve szép számban gyűlt 
össze a körtvélyfáji gyülekezet.

Potyó Ferenc általános helynök
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